Viewing Variables viewlet content

· For some datasets, the variables will have already been categorized into groups. For others, these groups must be created in Nesstar Publisher.
· In this tutorial, you will learn how to create variable groups in Nesst
· Begin by opening a dataset that already exists. That is, it has an NSD extension.
· Click on File ...
· ... and Open.
· Here is an example of a file with an NSD extension. Open one to continue.
· Click on the Variable Groups tab.
· Click on this + icon to add a new folder to the Variable Groups folder that already exists.
· Type a name for this group into the blank box. We will name it Demographic variables.
· Click on this Variables tab ...
· ... and on this + icon to add variables to this group.
· This window contains all the variables in the dataset.
· Click on a variable to add it to the Demographic Variables group.
· Hold down the Ctrl key on your keyboard when clicking on variables so that more than one can be added at a time.
· Let's add another variable group.
· Click on the Variable Groups folder. This will ensure that the new variable group is placed under this heading, and not as a subset of Demographic variables.
· Let's call this new folder Internet use.
· Notice that some variables have green circles beside them. This indicates that they have already been added to a variable group.
· However, variables can be added to more than one variable group.
· So, we can also add this variable to Internet use even though it is already in Demographic variables.
· Now we have two variable groups for this dataset. Repeat these steps until all the variables have been added to a group.
· The End. 

· This concludes the tutorial on adding variable groups to datasets in Nesstar Publisher.

Groupes de variables

· Pour certains fichiers de données, les variables seront déjà triées en groupes. Pour d’autres, ces groupes devront être créés dans Nesstar Publisher.

· Dans ce tutoriel, vous apprendrez comment créer des groupes de variables dans Nesstar Publiser.

· Commencez en ouvrant un fichier de données déjà existant. C’est-à-dire qui a une extension NSD.

· Cliquez sur « File »…

· … et « Open ».

· Voici un exemple d’un fichier avec une extension NSD. Ouvrez-en une pour continuer.

· Cliquez sur l’onglet « Variable Groups ».

· Cliques sur cet icône + pour ajouter un nouveau dossier au dossier « Variable Groups » déjà existant.

· Inscrivez un nom pour ce groupe dans la boîte vide. Nous allons le nommer « Demographic variables ».

· Cliquez sur cet onglet « Variables »…

· … et sur cet icône + pour ajouter des variables à ce groupe.

· Cette fenêtre affiche toutes les variables du fichier de données.

· Cliquez sur une variable pour l’ajouter au groupe « Demographic variables ».

· Nommons ce nouveau dossier « Internet use ».

· Vous remarquerez que certaines variables sont marquées de points verts. Ceci indique qu’elles ont déjà été ajoutées à un groupe de variables.

· Cependant, les variables peuvent être ajoutées à plus d’un groupe de varaibles.

· Nous pouvons donc ajouter cette variable à « Internet use » même si elle figure déjà dans « Demographic variables ».

· Nous avons maintenant deux groupes de variables pour ce fichier de données. Répétez ces étapes jusqu’à ce que toutes les variables aient été ajoutées à un groupe de variables.

· Terminé.

· Ceci conclut le tutoriel expliquant comment créer des groupes de variables pour un fichier de données dans Nesstar Publisher.

